



Statistics
Canada Statistique
Canada

service bulletin

Aviation statistics centre

Produced by the Aviation Statistics Centre, Transportation and Communications Division, Statistics Canada, on behalf of the Ministry of Transport and the Canadian Transport Commission

Vol. 6 No. 22
ASC-SB-4-10

Civil Aviation — January 1974

Operations of Transcontinental and Regional Air Carriers

This Bulletin presents preliminary data on the operations and finances of the seven Canadian major scheduled airlines.

Complete monthly statistical data may be obtained by consulting the publication "Transcontinental and Regional Air Carrier Operations", catalogue No. 51-001.

In January 1974, both passenger and non-passenger traffic showed an increase over the same month of the previous year. The seven major air carriers reported passenger-miles for all services of 1,227.2 million in January of this year. This represents a 15.4% increase over the 1,063.0 million passenger-miles recorded in January of 1973. Non-passenger traffic, in terms of goods ton-miles for all services, attained a level of 36.5 million in January as compared to 30.5 million in the previous January.

Financial reports submitted by the same seven air carriers indicate total operating revenues of 87.8 million dollars : 19.0% above the figure for January of 1973. However, total operating expenses rose 27.8% during the same period. Consequently, the seven airlines reported an operating loss of 4.9 million dollars in January of 1974 as compared to an operating income of 1.3 million dollars in the same month of 1973.

In comparing data for the two years, please note that a strike among the ground personnel of Nordair reduced their traffic during the first three weeks of January 1973.

Please direct all inquiries to Mr. J. Bekooy, Aviation Statistics Centre, Telephone: 613-992-2957.

bulletin de service

Centre des statistiques de l'aviation

Rédigé par le Centre des statistiques de l'aviation, Division des transports et des communications, Statistique Canada, pour le Ministère des Transports et la Commission canadienne des transports

April 1974 Avril

Aviation civile — Janvier 1974

Exploitation des transporteurs aériens transcontinentaux et régionaux

Ce bulletin présente les données provisoires sur l'exploitation et l'état financier des sept principaux transporteurs aériens à horaire fixe du Canada.

La publication "Opérations des transporteurs aériens transcontinentaux et régionaux", numéro 51-001, au catalogue renferme toute la statistique mensuelle.

Le trafic aérien se rattachant aux passagers et aux marchandises s'est accru en janvier 1974 comparativement à janvier de l'année dernière. Les données des passagers-milles pour tous les services déposées par les sept principaux transporteurs se sont chiffrées à 1,227.2 millions en janvier 1974, soit une hausse de 15.4% sur les 1,063.0 millions enregistrés en janvier 1973. Le trafic, en termes de tonnes-milles marchandises pour tous les services a atteint un niveau de 36.5 millions en janvier au regard des 30.5 millions pour la période antérieure correspondante.

D'après les états financiers soumis par ces mêmes sept compagnies aériennes, les recettes totales d'exploitation ont totalisé 87.8 millions de dollars, soit 19.0% de plus qu'en janvier 1973. De même pour la même période, les dépenses d'opération se sont accrues de 27.8%. Il s'ensuit donc que les sept transporteurs aériens ont accusé une perte d'exploitation de 4.9 millions de dollars pour janvier en cours face à un revenu d'exploitation de 1.3 millions de dollars pour janvier 1973.

Pour fins de comparaison, il est à souligner que durant les trois premières semaines de janvier 1973, il y a eu fléchissement dans les données du trafic aérien de la compagnie Nordair causé par une grève au sein du personnel non-navigant.

Toute demande pour renseignements supplémentaires doit être adressée à M. J. Bekooy, Centre des statistiques de l'aviation, téléphone: 613-992-2957.

1010552100

Operations of Transcontinental and Regional Air Carriers
Preliminary Data

Exploitation des transporteurs transcontinentaux et régionaux
Résultats provisoires

JANUARY 1974 JANVIER

Air Canada	CP Air	Five regional carriers(1)		Total(2)	% change		
		-	Cinq transporteurs régionaux(1)		Jan.	-	Variation en %
		Jan.	1973		Jan.	Jan. 1974	
(Thousands - En milliers)							

Operating Statistics:Unit Toll

Passengers	802	177	265	1,244	1,055	+ 17.9
Passenger-miles	737,876	295,828	78,243	1,111,947	962,180	+ 15.6
Passenger ton-miles	73,788	29,583	7,824	111,195	96,218	+ 15.6
Goods ton-miles (freight, express, excess baggage) ...	20,939	6,023	1,917	28,879	23,727	+ 21.7
Mail ton-miles	3,449	1,116	327	4,892	4,365	+ 12.1
Total ton-miles	98,176	36,722	10,068	144,966	124,310	+ 16.6

Charter

Passengers	15	3	48	66	56	+ 17.9
Passenger-miles	27,245	6,690	81,308	115,243	100,812	+ 14.3
Passenger ton-miles	2,725	669	8,131	11,525	10,081	+ 14.3
Goods ton-miles	860	-	1,816	2,676	2,375	+ 12.7
Total ton-miles	3,585	669	9,947	14,201	12,456	+ 14.0

Fuel Consumption:

Turbo fuel Gal.....	31,413	11,838	8,457	51,708	44,549	+ 16.1
Turbo fuel \$	7,827	3,624	2,242	13,693	8,313	+ 64.7
Gasoline Gal.	-	5	81	86	87	- 1.2
Gasoline \$	-	2	34	36	33	+ 9.1

Employment:

Average No. of employees	20.7	6.9	4.2	31.8	27.6	+ 15.2
Salaries and wages \$	23,151	6,481	4,530	34,162	27,489	+ 24.3

Statement of Income:

Operating Revenues	55,043	18,875	13,833	87,751	73,754	+ 19.0
Operating Expenses	59,477	19,045	14,119	92,641	72,486	+ 27.8
Operating Income (Loss -)	- 4,434	- 170	- 286	- 4,890	1,268	
Reported Net Income (Loss -) after taxes	- 4,279	- 352	- 271	- 4,902	- 629	

(1) Eastern Provincial Airways, Nordair, Pacific Western Airlines, Quebecair and Transair. — Eastern Provincial Airways, Nordair, Pacific Western Airlines, Québecair et Transair.

(2) Operations of the seven carriers represented in total normally account for more than 85% of the revenues and expenses of the Canadian air transport industry. — Ces sept compagnies enregistrent habituellement plus que 85% de toutes les recettes et dépenses d'exploitation de l'industrie des transports aériens au Canada. — Nil or zero. Néant ou zéro.

-- Too small to be expressed. Chiffre infime.

Note: Monthly figures are subject to adjustments made by the air carriers in their financial statements.

Note: Les données mensuelles sont sujettes à changement en raison des ajustements faits par les transporteurs aériens dans leurs états financiers.

Exploitation:Taxe unitaire

Passagers		
Passagers-milles		
Passagers, tonnes-milles		
Marchandises, tonnes-milles (Fret, messageries, excédent de bagages)		
Courrier, tonnes-milles		
Total, tonnes-milles		

Affrétements

Passagers		
Passagers-milles		
Passagers, tonnes-milles		
Marchandises, tonnes-milles		
Total, tonnes-milles		

Consommation de carburant:

Carburant pour turbomoteurs Gal.		
Carburant pour turbomoteurs \$		
Essence Gal.		
Essence \$		

Emploi:

Nombre moyen d'employés		
Traitements et salaires \$		

Etat du revenu:

Recettes d'exploitation		
Dépenses d'exploitation		
Revenu (perte -) d'exploitation		
Revenu net déclaré (perte -)		
après impôts		